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Skolebestyrelsesmøde Skoledistrikt Syd 
Mødested: Sæbygård Skoleafdeling  

Tidspunkt og dato: 25. september 2018 kl. 19-21 
 
 

 

REFERAT  
 

 
1. Deltagere 

 

 

 
 Gabriella Hartvig (afbud) 

 Louise Jæger Jeppesen (afbud) 

 Anette Hede Michaelsen  

 Lone Haugaard 

 Lone Bilgaard 

 Peter Christensen 

 Dan Christiansen (gik inden mødets afsl.)  

 Thomas Kaptain  

 Ulla Winther - medarbejderrepræsentant 

 Rene Dehn - medarbejderrepræsentant 

 Lars Lundgreen – Skoledistriktsleder 

 Signe TO-9Z 

 Sofie TO-8Z 

 Chris Kramme (referent) 

   

1. Godkendelse af dagsorden samt 
punkter til evt. 

Bemærkning: Ifølge årshjulet skulle der på dette 
møde være drøftet forretningsorden, 
værdigrundlag og deltagelse af repræsentanter 
fra erhvervsliv/foreninger. Disse dagsordensættes 
på de kommende møder. 

2. Nyt fra elevrådet Der er et brev fra distriktslederen på vej ud til alle 
elevrådene, med opfordring til at få valgt 
elevrepræsentanter til skolebestyrelsen samt 
anerkendelse af elevernes arbejde.  

3. Økonomi – fast punkt 
 

Under punktet vil der være særlig fokus på 
budgetopfølgningen pr. 31. august 2018 
 
Bilag 

På det seneste bestyrelsesmøde blev der spurgt 
ind til PST-elementet ”Incitament” i 
økonomirapporten. ”Incitament” dækker over en 
årlig afregning for el, vand og varme, hvor 
skoledistriktet har fået tilbageført det nævnte 
beløb i alt 31.000 kr. 
 
Bestyrelsen præsenteres for budgetopfølgningen 
pr. 31-08-2018, som viser at skoledistriktet er på 
vej til at opnå det budgetmæssige mål for 2018 
med et samlet merforbrug på 850.000 kr. Den 
personalereduktion som er gennemført i forhold til 
planlægningen af skoleåret 2018/19 har altså 
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økonomisk set virket efter hensigten. Samtidig har 
fokus på vikarforbrug og overholdelse af 
driftsbudgetterne været med til at sikre resultatet. 
 
Ledelsen orienterer om, at det næste mål er at 
opnå balance for budgetåret 2019.  
 
Der vil fortsat være fokus på økonomien og 
ledelsen arbejder på en plan for hvordan der kan 
laves tilpasninger for at opnå ovenstående 
balance. 

4. Opgaver jf. Årshjul  
 

 Lejrskole  

 Erhvervspraktik 
 
Bilag (Lejrskole) 

Lejrskole/hyttetur 

Princippet for hytteture/skolerejser gennemgået 
og revideret. Det tilrettede princip lægges ud på 
Skoleporten. 
 
Skolebestyrelsen har ønsket en drøftelse af 
medarbejdernes oplevelse og elevernes udbyttet 
af lejrskoler/hyttetur. Ledelsen har foretaget en 
drøftelse med deres respektive personale og med 
al tydelighed peges der på at lejrskole skal 
fastholdes. I bestyrelsen og ledelsen er der 
enighed om, at vi fastholder lejrskolerne i den 
form, som de har for nuværende. 
 
Erhvervspraktik 

Under drøftelsen af erhvervspraktik blev vi bl.a. 
opmærksom på, at linket til UU via Skoleporten 
ikke virker. Dette rettes til. 
 
LL undersøger hvilke muligheder der er for at 
synliggøre erhvervspraktik for elever og forældre 
via Skoleporten. 
 
Sæbygård Skoleafdeling arbejder med et forsøg 
omkring erhvervspraktikker. Bestyrelsen ønsker at 
høre erfaringer fra forsøget i april 2019. 
 
UU kontaktes for at afklare, hvordan eleverne 
informeres om mulighederne for erhvervspraktik i 
den løbende uddannelsesvejledning. 
 
Det blev foreslået at inddrage eksempelvis 
forældreråd eller lokalråd til at finde 
praktikpladser. 
  

5. Elevernes Nationale Trivselsmåling 
 

Målet med punktet er at drøfte resultatet af 
elevernes nationale trivselsmåling samt få 
indblik i hvordan afdelingerne arbejder med 
målingen. 
 

 
Udsættes til næste møde 
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Bilag er udsendt ved det seneste møde.  

6. Elevinddragelse 
 

Lone Haugaard har ønsket at få punktet på 
dagsorden og laver en indflyvning til det.  

Udsættes til næste møde 

Kort orientering v/ Louise – 5 min. Afbud fra Louise til dagens møde 

Kort orientering v/ Lars – 5 min. 
 

 Konflikthåndtering 

 Elever m. særlige forudsætninger 
 Visionsproces på skoleområdet 

 

 Konflikthåndtering 

Der er sat gang i en kursusrække, hvor alle 
skoledistriktets medarbejdere (pædagogisk 
personale) kommer på konflikthåndteringskursus. 
De første tilbagemeldinger er positive. Pressen 
har dækket forløbet og der laves en evaluering i 
løbet af efteråret. 
 

 Elever med særlige forudsætninger 

Der er sat gang i forskellige tiltag i forhold til 
elever med særlige forudsætninger. I november 
igangsættes et forløb for 20 udskolingselever fra 
hele kommunen i samarbejde med Frederikshavn 
Gymnasium og Frederikshavn Handelsskole. På 
gymnasiet er forløbet bygget op omkring 
naturvidenskab. På handelsskolen er indholdet 
endnu ikke planlagt færdig. 
 

 Visionsproces på skoleområdet 
B&U har sat visionsprocessen på dagtilbud og 
skole i bero.  

Punkter til næste møde – 5 min.   Bygninger – stand, vedligeholdelse og 
rengøring. 

 
 Reklame på Intra (fx idrætsaktiviteter). 

Dette er et opfølgningspunkt. 
 

 Valgfag (på et af de næste møder) 
 
Se desuden bemærkning fra pkt. 1. 

Evt. Hvordan skabes der mere interesse for 
bestyrelsesarbejdet i skoledistriktets 
forældregruppe? Dette tages op til drøftelse på et 
af de kommende møder. 

 


